
Zápisnica 
z ôsmeho riadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Lužiankach, konané  

dňa 25. septembra 2009 o 18.00 hod. na Obecnom úrade v Lužiankach 
_________________________________________________________________________ 

 
Prítomní: Ing. Dušan Spáč, Ing. Boris Szorád, Ivan Behúl,  
             Ing. Stanislav Beňo, Jozef Bojda, Jozef Pagačovič, Marián Humenský, 
                Ing. Marián Vrabec  
Ospravedlnený : Ing. Jozef Lauko, 
 
 Starosta obce privítal prítomných poslancov, hostí a občanov   a skonštatoval, že 
prítomní poslanci sú v nadpolovičnej väčšine a sú uznášania schopní. Poslanci OZ 
jednohlasne odsúhlasili overovateľov zápisnice v zložení: Ivan Behúl, Marián Humenský. 
Zároveň jednohlasne odsúhlasili členov návrhovej komisie v zložení: Ing. Dušan Spáč, Jozef 
Pagačovič, Ing. Marián Vrabec ako aj program ôsmeho riadneho zasadnutia OZ. 
 
 Na programe ôsmeho riadneho zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Lužiankach  bol 
jediný bod – zriadenie obecnej polície. Starosta obce predstavil prítomných hosťov, ktorými 
boli náčelník Obecnej polície v Močenku, náčelník Obecnej polície v Tekovských Lužanoch, 
a riaditeľ so zástupcom Obvodného riaditeľstva policajného zboru v Lužiankach. 
Jozef Pagačovič informoval o potrebe zriadenia obecnej polície v našej obci.  Občanom bol 
zaslaný dotazník ohľadom vytvorenia obecnej polície. Dotazníkov od občanov sa vrátilo 
málo, ale väčšina z nich bola za vznik obecnej polície. Poslanci OZ navštívili obce ako 
Želiezovce, Tekovské Lužany, Močenok, kde obecná polícia funguje. Medzi úlohy, ktoré 
obecná polícia bude plniť, patrí ochrana majetku občanov a obce, ochrana životného 
prostredia, odhaľovanie vandalizmu, dodržiavanie všeobecných nariadení obce atď. V prvej 
etape bude vo výberovom konaní vybraný náčelník obecnej polície a následne dvaja 
príslušníci obecnej polície. Bude potrebné zabezpečiť materiálno-technické vybavenie 
obecnej polície. 
 Náčelník obecnej polície v Močenku uviedol, že začiatky pri vzniku obecnej polície 
boli ťažké, ale v súčasnosti obecná polícia pracuje v obci už desať rokov a občania sú 
spokojní s ich prácou. Náčelník obecnej polície v Tekovských Lužanoch uviedol, že v ich 
obci funguje obecná polícia už dvanásť rokov, finančné náklady na zabezpečenie materiálno-
technické vybavenie boli vysoké, ale po čase sa tieto náklady vrátili. Zachraňujú ľudské 
životy, pomáhajú pri dopravných nehodách atď. 
 Riaditeľ OO PZ v Lužiankach uvítal zriadenie obecnej polície, nakoľko ich oddelenie  
musí zabezpečiť veľky rajón (16 obcí) a nie je v ich silách, aby hliadky obsiahli všetky obce 
naraz. Obecná polícia by mohla byť nápomocná štátnej polícii pri krádežiach, rušení nočného 
kľudu, znemožneniu vytvárania divokých skládok a iné. 
 Jozef Trizňa chcel vedieť, kto môže byť obecným policajtom. Náčelník obecnej 
polície uviedol, že môže byť ním bezúhonný človek, fyzicky zdatný, musí mať v obci 
autoritu, musí mať maturitu a musí absolvovať trojmesačný kurz pre obecných policajtov 
a pod. 
 Marek Lauko chcel vedieť, prečo sa chce zriadiť obecná polícia v čase krízy, prečo 
nebola zriadená už skôr a o koľko percent za znížila kriminalita v obciach, kde je zriadená 
obecná polícia. Jozef Pagačovič uviedol, že obyvatelia v minulosti neprejavili iniciatívu na 
zriadenie obecnej polície, ale nakoľko v dnešnej dobe pribúdajú krádeže, poslanci OZ 
v Lužiankach sa rozhodli iniciovať zriadenie obecnej polície. Náčelník obecnej polície v 
Močenku uviedol, že kriminalita v ich obci klesla o 50 %. Náčelník z Tekovských Lužian 
uviedol, že obecná polícia je pružnejšia, môže sa dostaviť na miesto činu oveľa skôr ako 
štátna polícia a tak môže vyriešiť viac priestupkov. 
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 Jozef Trizňa uviedol, že z areálu základnej školy je počuť po 22.00 hodine hluk. Toto 
potvrdila aj Anna Minarčíková. Riaditeľ OO PZ v Lužiankach uviedol, že sa bol pozrieť 
v areáli ZŠ  po 23.00 hod., ale v tom čase tam nikto nebol. 
 Ladislav Lauko uviedol, že dedina je špinavá ľudia vypúšťajú fekálie do záhrad, pália, 
psy behajú po dedine a preto je potrebné zriadiť obecnú políciu. K tomuto názoru sa pridala aj 
Anna Poláčiková. 
 Ing. Emil Kisý uviedol, že pri obecnom úrade pôsobia komisie, ktoré by mali mať 
zmapované nedostatky v obci, a mali by vykázať občanom svoju činnosť. 
 Peter Žarnovičan uviedol, že v obci je veľa konzumentov drog a je tu aj veľa dílerov. 
Chcel vedieť, či o tom štátna polícia vie, a či vo veci koná. Riaditeľ OO PZ v Lužiankach 
odpovedal, že o tomto probléme vedia a podarilo sa im aj niektorých dílerov drog zaistiť. 
 Marek Lauko chcel vedieť, kto rozhodne, či obecná polícia v obci vznikne. Starosta 
obce odpovedal, že o tom rozhodnú poslanci OZ v Lužiankach. 
 Ing. Július Arpáš chcel vedieť, či majú občania právo hlasovať o tom ako bude obecná 
polícia fungovať. Starosta obce odpovedal, že pracovná náplň obecnej polície bude súčasťou 
VZN o obecnej polícii, ten bude vyvesený na úradnej tabuli, a každý občan môže návrh 
pripomienkovať. 
 Jozef Trizňa uviedol, že obecné financie by sa mohli lepšie financovať, napr. do 
výstavby obecných bytov. 
 Ignác Chudiak uviedol, že na zasadnutia obecného zastupiteľstva chodí len málo ľudí,  
a občania sa nezaujímajú o dianie v obci. Podporil vytvorenie obecnej polície. 

Starosta obce vyzval prítomných občanov, aby hlasovali, či sa má v obci vytvoriť 
obecná polícia, alebo nie. Všetci prítomní hlasovali za vytvorenie obecnej polície v obci. 

Poslanci obecného zastupiteľstva v Lužiankach skonštatovali, že zriadenie obecnej 
polície v obci je aktuálna z dôvodu potreby chránenia majetku obce a obyvateľov pred 
vandalmi a narušovateľmi verejného poriadku. Poslanci ďalej odporučili starostovi obce 
v súlade so zákonom o obecnom zriadení v zmysle § 2 ods. 2 zákona 564/1191 O obecnej 
polícii pripraviť na prerokovanie návrh VZN obce o zriadení Obecnej polície v Lužiankach 
(všetci za). 
 Ladislav Cibula upozornil na nebezpečenstvo pre  chodcov pod železničným mostom 
na Rastislavovej ulici. Taktiež upozornil na zničený chodník na Kajsi, pri hlavnej ceste (pri 
rodinnom dome Miloša Karasa). 

Mária Tomovičová uviedla, že si podala na Obecný úrad v Lužiankach žiadosť 
o opílenie lipy v priestore kostola. Starosta obce jej odpovedal, že o opílenie stromu musí 
požiadať Farský úrad a až po ich odpovedi sa bude problém riešiť. 
 Ing. Július Arpáš sa sťažoval na nákladné autá na Korytovskej ulici, ktoré zastavujú 
pred jeho domom z dôvodu nákupu v miestnej Jednote a pritom nechávajú bežať motory áut. 
Starosta obce uviedol, že upozorní firmy, ktorým tieto autá patria, aby motory áut  po 
odstavení nenechávali bežať.   
 Starosta obce sa poďakoval prítomným za účasť a ukončil ôsme riadne zasadnutie 
Obecného zastupiteľstva v Lužiankach. 
 
 
Overovatelia: 
  _____________________   ______________________ 
                    Ivan Behúl           Marián Humenský 
 
 
 
Zapísala: Renáta Bírová 


